

BAXTER FAMILY COMPETITION *on* FEDERALISM

THEME 2024-2025

Federalism: Thinking Outside the Box

Can federalism reinvent itself to include actors that have often been left out (municipalities, Indigenous peoples, civil society, etc.)?

Can institutions of self-rule and joint rule be recast to better meet contemporary policy and polycentric challenges?

How can comparative law and politics help to “think outside the box”?

SUBMISSIONS AND INQUIRIES

By email, to Prof. Johanne Poirier, Peter MacKell Chair in Federalism, at baxter-competition.law@mcgill.ca.

The original text must be in English (max. 8,000 words) or in French (max. 8,800 words), including references.

For the complete submission guidelines, please consult our website: <https://www.mcgill.ca/law/research/essay-contests/baxter-competition-federalism>

The goal of the Competition is to advance research and foster informed debate on federalism by students and young professionals from around the world.

ELIGIBILITY

Authors must either:

- Be currently enrolled in an undergraduate or graduate program in law or political science; or
- Hold a law or political science degree and have obtained their most recent degree (in law, political science or otherwise) after February 7, 2020; or
- Have been admitted to the Bar (or the local equivalent) after February 7, 2020.



“We believe that Canada ultimately benefits from a thoughtful discourse about the strength and weaknesses of federal systems.

If properly and respectfully fostered at universities, this can promote a new generation of citizens (and leaders) who have actually given some thought to how our country operates, and perhaps ways to make it better”

- Colin and Rachel Baxter

SUBMISSION DEADLINE: FEBRUARY 7, 2025 BEFORE MIDNIGHT (EASTERN STANDARD TIME)

For more information, visit: <https://www.mcgill.ca/law/research/essay-contests/baxter-competition-federalism>



CONCOURS *de* LA FAMILLE BAXTER *sur le* FÉDÉRALISME

THÈME 2024-2025

Le fédéralisme : Sortir des sentiers battus

Le fédéralisme peut-il se réinventer pour inclure des acteurs souvent laissés pour compte (pouvoirs locaux, peuples autochtones, société civile, etc.) ?

Les institutions favorisant l'autonomie et celles encadrant l'action concertée peuvent-elles être remaniées pour mieux répondre aux défis politiques et polycentriques contemporains ?

Comment le droit et la politique comparés peuvent-ils aider à « sortir des sentiers battus » ?

SOUMISSIONS ET QUESTIONS

Par courriel à la professeure Johanne Poirier, Chaire Peter MacKell sur le fédéralisme, à baxter-competition.law@mcgill.ca.

Le texte doit être rédigé en anglais (max 8000 mots) ou en français (max 8800 mots), incluant les références.

Pour connaître les critères de soumission, veuillez consulter notre site web: <https://www.mcgill.ca/law/fr/recherche/concours-de-redaction/concours-baxter-sur-le-federalisme>.

Le Concours vise à promouvoir la recherche et les débats éclairés sur le fédéralisme auprès des étudiant.e.s et des jeunes professionnel.le.s des quatre coins du monde.

ÉLIGIBILITÉ

Les participant.e.s doivent soit :

- Être inscrit.e.s à un programme d'études en droit ou en science politique de 1er, 2e ou 3e cycle ; ou
- Être titulaires d'un diplôme de droit ou de science politique et avoir obtenu leur plus récent diplôme (en droit, science politique ou autre) après le 7 février 2020 ; ou
- Avoir été admis.e.s au Barreau (et ses équivalents) après le 7 février 2020.



« Nous croyons qu'une discussion éclairée sur les forces et faiblesses des systèmes fédéraux peut, en définitive, profiter au Canada.

Encourager un débat respectueux dans les universités pourrait contribuer à l'émergence d'une nouvelle génération ayant véritablement réfléchi au fonctionnement de notre fédération et aux façons de l'améliorer. »

- Colin et Rachel Baxter

DATE LIMITE: LE 7 FÉVRIER 2025, AVANT MINUIT (HEURE DE L'EST)

Pour en savoir plus, visitez le : <https://www.mcgill.ca/law/fr/recherche/concours-de-redaction/concours-baxter-sur-le-federalisme>

